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Abstract 

In Jane Eyre 1847, Charlotte Brontë portrays a woman’s permanent struggle in the mist 

of the strict and ridged norms of the Victorian society. The ultimate controversy in Jane 

Eyre lies in the coexistence of Realism and Romanticism. Charlotte Brontë sheds light on 

the forces of reason and passion within her heroine Jane Eyre, who tries throughout the 

novel to challenge the role of women, religion, and morality in the Victorian society. 

Essentially, Charlotte Brontë’s Jane Eyre is considered as a direct assault on Victorians 

morality, not just because it was written by a woman, but also for it evokes a real story of 

a young lady who rejects the role imposed on her by society. In this context, Charlotte 

Brontë chose to mix up between the two literary trends i.e., Romanticism and Realism to 

depict one of the common stories in the Victorian Era, but in a romantic manner. Using 

such fusion between Romanticism and Realism, Charlotte Brontë succeeded not only in 

making Jane Eyre of great importance in terms of the themes it evokes, but also in 

contributing to the literary value of the novel.   
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 مـلـخــــص

حصىز انكفاذ انمسخمس لامسأة شابت فٍ خعم انمبادئ  شارلوت برونتي، 1847 جاين آير  فٍ زواَت

َخدسد فٍ حعاَش جاين آير انخىاقط انىاظر فٍ زواَت. انساشمت و انمخشددة نهمدخمع انفكخىزٌ

جاين حسهط انعىء عهً قىي انعقم و انشغف بداخم انبطهت شارلوت برونتي  .انسوماوسُت و انىاقعُت

جاين أساسا، زواَت . انخٍ حساول مه خلال انسواَت أن حخسدي دوز انمسأة، اندَه و انقُم انفكخىزَتآير

نطانما اعخبسث مىاهعت نهمبادئ انخٍ سادث انمدخمع انفُكخىزٌ آن ذنك  نُس شارلوت برونتي   نـآير

، بم لأوها حثُس قصت واقعُت نشابت حسفط انسظىش نهدوز انمفسوض عهُها مه إمسأةفقط لأن كاحبخها 

فٍ هرا انسُاق، إخخازث شازنىث بسووخٍ أن حمصج بُه حُازَه أدبُُه مخعاكسُه؛ .قبم مدخمعها

انسوماوسُت و انىاقعُت نخبسشوازدة مه انقصص انمخداونت فٍ انعصس انفكخىزٌ، نكه بأسهىب 

باسخعمال هكرا مصَح بُه انسوماوسُت و انىاقعُت، شازنىث بسووخٍ ودسج نُس فقط فٍ . زوماوسٍ

 ذاث أهمُت كبُسة مه خلال الأفكاز انخٍ حثُسها، و إوما فٍ انمساهمت فٍ إبساش  جاين آيرخعم زواَت 

 .  انقُمت الأدبُت نهسواَت
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